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فوتبال خبر

دستگاه قضائی با  قانون شکنان 
انتخابات فوتبال برخورد  می کند؟

ردصلاحیــت برخــی از کاندیداهــای انتخابــات  �
فدراســیون فوتبال آن هم بر اساس روندی قانونی و در 
مقابل مقاومت این افراد در اجرای یک پروسه قانونی، 
ضرورت برخورد قاطع با متخلفان و قانون شــکنان در 
فوتبال را از ســوی قوه قضائیــه بیش از پیش پررنگ تر 
کرده است. به گزارش ایسنا، فدراسیون فوتبال به طور 
رسمی از تأیید ۸۱ نفر و رد صلاحیت ۱۰ نفر در انتخابات 
این فدراســیون خبر داده است. به نظر می رسد عده ای 
در فدراســیون در برابر رد صلاحیت برخی از کاندیداها 
مقاومــت می کننــد؛ افرادی کــه همچنــان فرصت 
تجدیدنظرخواهی دارند و به گفته مســئول حراســت 
فدراســیون فوتبال رد صلاحیت این نفــرات ربطی به 
پرونده ویلموتس ندارد و افراد رد صلاحیت شده دارای 
پرونده های جاری قضائی در محاکم کیفری هســتند. 
به تازگی تحرکاتی با هدف قانون شکنی از سوی برخی 
افراد در مجموعه فدراســیون فوتبال انجام شــده که 
نتیجــه آن می توانــد برای آینده فوتبــال ایران خطری 
بزرگ تلقی شــود. خطری که اگــر امروز قوه قضائیه با 
آن برخورد نکنــد، در آینده تبعات هولناکی را دامن گیر 
فوتبال کشــور خواهد کرد. در پنج سال گذشته فوتبال 
ایــران از ســوءمدیریت و تخلفــات مالی آســیب های 
فراوانــی دیــده اســت. وقتی فیفــا به عنــوان نهادی 
عالی رتبــه در این حــوزه با متخلفــان در حوزه جرائم 
مالی به شــدیدترین شــکل ممکن برخــورد می کند و 
قدرتمندترین افراد را مورد تعقیب قانونی قرار می دهد، 
قوه قضائیه جمهوری اسلامی ایران نیز می تواند و باید 
با متخلفــان و قانون گریزان کنونی فوتبال برخورد کند. 
وجــود نهادهای قضائی قدرتمند در بدنه فدراســیون 
از  جمله کمیته اخلاق می توانســت تا حدود زیادی از 
پدید آمدن و افزایش جرائم مالی در فوتبال پیشــگیری 
کنــد؛ اما در کنــار ضعف ســاختاری موجــود در این 
فدراسیون که به تازگی به کمک اصلاحات فیفا در حال 
رفع و رجوع شــدن اســت، حاکمیت قضائی جمهوری 
اســلامی نیز یقینا می تواند با حمایت نهادهای نظارتی 
و ســازمان بازرســی و حتی فیفا برای مبارزه با فســاد 
همــکاری جدی را آغاز کند. با ســاختار غیرحرفه ای و 
وابســته فوتبال ایران، پولی که در آن هزینه می شــود، 
مســتقیم یا غیرمســتقیم از جیب بیت المال می آید و 
دستگاه قضائی نیز بر اساس قانون وظیفه برخورد قاطع 
با افراد متخلــف در این حوزه را بر عهــده دارد. قطعا 
عدم برخورد با قانون شــکنان و متخلفان در مجموعه 
فدراســیون فوتبال فتح باب ناســالمی خواهد بود که 
در آینــده برخی افــراد از این موضوع بیشــتر از آنچه 
تاکنون اتفاق افتاده، به نفع منافع شخصی بهره برداری 
خواهنــد کــرد. در چنین شــرایطی این ســؤال مطرح 
می شــود که چرا دســتگاه قضائی با قانون شکنان در 
فدراســیون فوتبال - به عنوان یک نهاد فعال در قلمرو 
جمهوری اسلامی که تابع قوانین عمومی کشور است- 
برخورد نمی کند؟ چرا کســانی که در پذیرش یک روند 
قانونی مقاومت می کنند و توجهی به فرایند انتخابات 
ندارند، همچنان بدون هیچ مشــکلی در فوتبال ایران 
جولان می دهند؟ متأسفانه با وجود اتفاقات ناخوشایند 
مدیریتی و مالی در یک دهه گذشــته در فوتبال ایران و 
همچنین پرونده های کیفری مفتوح برخی افراد، تاکنون 
اراده قاطعــی برای برخورد با این رویه ها دیده نشــده 
است. در چنین شرایطی انتظار می رود دستگاه قضائی 
نقش خود را به درســتی ایفا کرده و برخورد قاطعی با 

قانون شکنان در فدراسیون فوتبال داشته باشد.

واکنش «نادو» به ادعای ابهام آمیز 
رئیس فدراسیون وزنه برداری!

قائم مقام دبیر کل ستاد مبارزه با دوپینگ (نادو) در  �
رابطه با اظهارات رئیس فدراسیون وزنه برداری مبنی 
بر ابهام در ارسال نمونه های دوپینگ این رشته ورزشی 
توضیح داد. فرزاد شارکی در گفت وگو با ایسنا تصریح 
کرد: این اظهارات درســت نیست و از روی بی اطلاعی 
بوده است. مسئولان این فدراسیون از ما سؤالی مطرح 
کردند اما فرصت پاســخ گویی نــداده و موضوع را به 
ریاست فدراســیون منتقل کرده اند. به صورت کلی در 
ســال ۲۰۲۰ در رشــته وزنه برداری ۷۹ نمونه دوپینگ 
از ورزشکاران این رشــته اخذ شده که از این تعداد ۴۲ 
نمونه گیری در دو ماه اول ســال میلادی انجام و همه 
نتایج دریافت شــد. قائم مقام دبیر کل ســتاد مبارزه با 
دوپینگ (نادو) با اشــاره به اینکه فعالیت های رشــته 
وزنه برداری تا آذرماه سال جاری به دلیل شیوع ویروس 
کرونا متوقــف بود، گفت: از ۱۵ تا ۲۰ آذرماه ۲۷ نمونه 
از ورزشکاران این رشــته اخذ و این کیت ها ۲۶ آذرماه 
به آزمایشــگاه کلن آلمان ارسال شــد  اما هنوز نتیجه 
آنالیز آزمایشگاه اعلام نشــده است؛ بنابراین اظهارات 
رئیس فدراسیون وزنه برداری مبنی بر اینکه نمونه های 
دوپینگ ارسال نشــده، صحت ندارد بلکه هنوز نتایج 
و آنالیز جواب ها به دســت ما نرسیده است. شارکی با 
اشاره به اینکه ۲۵ دی ماه سال جاری نیز از ۱۰ ورزشکار 
رشــته وزنه بــرداری نمونــه دوپینگ گرفتــه و هفتم 
بهمن ماه به آزمایشگاه کلن ارسال شد، گفت: نادو روند 
جدیدی پیش گرفته که مطابق با اســتانداردهای وادا 
است و نباید نمونه های دوپینگ اخذ شده در ستاد ملی 
مبارزه با دوپینگ نگهداری شــود. شارکی با بیان اینکه 
شش تا هشــت هفته زمان می برد تا نتایج نمونه های 
اخذ شــده به دســت ما برســد، ادامه داد: در رابطه با 
نمونه های وزنه برداری با تأخیر روبه رو شــده ایم و در 
این رابطه با آزمایشگاه کلن مکاتبه کرده ایم. به گزارش 
ایســنا، علی مــرادی، رئیس فدراســیون وزنه برداری، 
درباره ابهام در ارسال نمونه های دوپینگ وزنه برداری 
برای آزمایش و گلایه از ســتاد ملــی مبارزه با دوپینگ 
گفته بود: ســتاد مبارزه با دوپینگ بــه ما می گوید ۳۰ 
نمونه وزنه برداری ارسال شده و پاسخ همه منفی بوده 
اما احساس ما این است که ارسال نشده است، در این 
شــرایط اگر خدایی نکرده مشکلی به وجود بیاید، چه 
کسی پاسخ گو اســت؟ آقایان باید شفاف برخورد کنند 
و اگر من دارم اشــتباه می کنم، بیایند مشخص کنند که 
واقعا نمونه ها را ارســال کرده اند. به ما گفته شده که 
تســت ها ارسال نشده اند و وقتی ارســال نشده از کجا 
می دانند مثبت بوده اســت یا منفی؟ اگر تســت ها را 
نفرستاده اند و مشکل مالی دارند، واقعیت را بگویند تا 

من هم تکلیف را بدانم!

رژه ورزشکاران در  پارالمپیک با
 ۲ پرچم دار  انجام می شود

سرپرســت کاروان ایــران در پارالمپیــک توکیو از  �
حضور ورزشکاران در مراســم رژه با دو پرچم دار خبر 
داد و گفت: برای نخستین بار کاروان هر یک از کشورها 
بــا دو پرچم دار زن و مرد رژه خواهند رفت. به گزارش 
مهــر، هادی رضایی در نشســتی خبری کــه دیروز در 
محل کمیته ملی پارالمپیک برگزار شــد، گفت: آخرین 
ایمیل را در مــورد بازی های توکیــو دریافت کردیم و 
بازهم بر برگزاری بازی ها تأکید شد. در سه روز گذشته 
دستورالعمل فنی بازی ها ابلاغ شد که بعد از ترجمه 
در اختیار مســئولان رشــته ها قرار می گیرد. سرپرست 
کاروان پارالمپیک با یادآوری تغییرات اعمال شــده در 
شیوه برگزاری بازی های توکیو گفت: برنامه مربوط به 
افتتاح پرچم کشــورها که همیشه پیش از افتتاحیه در 
دهکده انجام می شــد، به طور کامل حذف شده است. 
به گفتــه او در این دوره بازی هــای پارالمپیک و برای 
نخســتین بار کاروان هر یک از کشــورها با دو پرچم دار 
زن و مــرد رژه خواهد رفت. رضایــی با یادآوری اینکه 
افتتاحیــه و اختتامیه بازی هــای پارالمپیک به ترتیب 
دوم و ۱٤ شــهریورماه ۱٤۰۰ برگزار می شود، ادامه داد: 
به خاطر کرونا تغییراتی در ظرفیت برخی اماکن مانند 
غذاخوری بازی های پارالمپیک ایجاد شــده است، در 
کل تمام پیش بینی ها بر اســاس بیمــاری کرونا انجام 
می شــود. برگزارکننــدگان بازی ها هر  مــاه به صورت 
اختصاصی با مسئولان کشورها ارتباط دارند. ۲۲ بهمن 
نشست با ایران انجام می شود. سرپرست کاروان ایران 
در پارالمپیک توکیو همچنین توضیحاتی درباره ثبت نام 
فهرست بلند این کاروان و کلاس بندی ورزشکاران ارائه 
کرد. او با بیان اینکه از طرف کمیته پارالمپیک این گونه 
پیش بینی شــده که رشته و ورزشــکارانی که شانس 
مدال دارند تا پیش از اعزام به توکیو در تورنمنت های 
بین المللی شــرکت داشــته باشــند، خاطرنشان کرد: 
برای مثال برای شــانس مدال طلا دو اعزام و شانس 
مدال نقــره یک اعزام پیش بینی شــده امــا منوط به 
اینکه تورنمنت مربوطه ویژگی لازم را داشــته باشــد. 
در هر صورت بودجه موردنظر پیش بینی شــده است. 
او با تأکید بر اینکه برای نخســتین بــار برگزارکنندگان 
بازی های المپیک و پارالمپیک یکســان هســتند و این 
دو رویداد را با یک شعار برگزار می کنند، در مورد ارائه 
واکســن به کاروان های پارالمپیک گفت: هر تصمیمی 
درباره المپیک گرفته شــود، برای پارالمپیک هم اجرا 

می شود.
کاروان پارالمپیــک با ٥۰ ورزشــکار و ۲۰ مربی در 
۱۰ رشــته در بازی های توکیو شــرکت خواهد داشت. 
البته این نتیجه مصوب تا به امروز است و امکان دارد 
براساس کسب سهمیه های جدید در رشته هایی مانند 
دوومیدانــی، جودو و تیراندازی یا افــت رکوردها، این 

ترکیب دستخوش تغییراتی شود.

 برگ سبز  خودرو  ماکسیما  رنگ سفید روغنی  مدل ۱۳۸۸ 
 به شماره پلاک ایران ۱۰ _ ۳۸۷ ق ۶۶ 

 و شماره موتور VQ30010166Q و شماره شاسی
 PKLHA33CDL818594 به نام 

  مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
آگهى دعوت مجمع عمومى به طور فوق العاده شرکت صنعت گیربکس کاسبین

 (سهامى خاص)
به شماره شناسه 14003685602 به شماره ثبت 444291

بدینوسیله از کلیه سهامداران محترم دعوت مى شود تا در مجمع عمومى عادى به طور 
فوق العاده صاحبان سهام شرکت صنعت گیربکس کاسبین (سهامى خاص) به شماره 
ثبت 444291 که رأس ساعت 16 روز یکشنبه مورخ 26/11/99 به نشانى خیابان 

ایرانشهر - خیابان آذرشهر - پلاك -18 واحد -5 به شماره کد پستى 158465603   
برگزار مى گردد حضور با هم رسانند.دستور جلسه :

-1 انتخاب بازرس اصلى و على البدل -2 تصویب ترازنامه سال 98
-3 سایر مواردى که در صلاحیت مجمع عمومى عادى به طور فوق العاده مى باشد.  

هیئت مدیره شرکت صنعت گیربکس کاسبین(سهامى خاص)

آگهى دعوت
بدینوسیله از کلیه شرکاء شرکت سمند اینترنشنال گلوتک کیش (مسئولیت محدود) به 
شماره ثبت 8555 و شناسه ملى 10980162770 دعوت به عمل مى آید که مورخ 
26/ 11/ 99 در جلسه مجمع عمومى فوق العاده در ساعت 9  صبح  و مجمع عمومى 

عادى بطور فوق العاده در ساعت 10 صبح در مرکز اصلى شرکت تشکیل میگردد 
حضور بهم رسانید .دستور جلسه مجمع عمومى فوق العاده ساعت 9 صبح : اصلاح 

تعداد اعضا هیئت مدیره 
دستور جلسه مجمع عمومى عادى بطور فوق العاده ساعت 10 صبح :

 انتخاب و تعیین سمت مدیران -  تعیین وضعیت حق امضا
هیئت مدیره

محمد جعفــر مرادی، رکــورددار دوی ماراتن ایــران، بعد از مدت ها 
دوری از مسابقات، مجبور شد در رقابت های صحرانوردی چابهار بدود. 
کرونا و محدودیت هایش، شــرایطی را رقم زده که او ترجیح داد خودش 
را در کنــار دوندگان این رشــته محــک بزند. مرادی در حالی یک ســال 
گذشــته را ســخت تمرین کرده که هدفش حضور در بازی های المپیک 
توکیو اســت. البته اگر امکانات یک دونده حرفه ای برایش مهیا شود. او 
می گویــد برای اینکه بتواند ورودی المپیــک ۲۰۲۰ را بگیرد، باید حداقل 
ســه، چهار ماهی در کنیــا تمرین کند. در غیر این صورت محال اســت با 
تمرین کردن در داخل المپیکی شــود. در ادامه گفت وگوی «شرق» را با 

تنها دونده المپیکی ماراتن کشور می خوانید.
  از رقابت های صحرانــوردی چابهار بگویید. چه شــد که در این  �

مسابقات شرکت کردید؟
من چهــار، پنج ســالی بود که در مســابقات صحرانوردی شــرکت 
نمی کردم. متأسفانه با آمدن کرونا همه چیز به هم خورد و شرایط تغییر 
کرد. در این مدتی که کرونا بوده، هیچ مســابقه ای برگزار نشــده. من هم 
برای اینکه خودم را محک بزنم، تصمیم گرفتم در این رقابت ها شــرکت 
کنــم. به هر حال نزدیک ۱۰ ماه بود که فقط تمرین کرده بودم و بدنم زیر 
فشــار نبود. در کل فکر می کنم مسابقه خوبی برگزار شد. از رکوردی هم 

که زدم، راضی هستم و توانستم نفر اول شوم.
 جایزه ای که میزبان مسابقات به نفرات برتر داد، خیلی سر و صدا به  �

پا کرد. از این همه چیز، چرا به شما روبالشی هدیه دادند؟
راستش من هنوز هم نمی دانم چرا به به ما روبالشی سوزن دوزی شده 
هدیه دادند. قبل از مســابقه گفته بودند به نفرات اول تا سوم به ترتیب، 
ســه، دو و یک میلیون هدیه نقدی می دهند؛ اما وســط مســابقه گفتند 
جایزه ای در کار نیســت. بعد که ما نســبت به برخــورد میزبان اعتراض 
کردیم، رئیس فدراســیون دوومیدانی خودش برای نفرات اول تا ســوم، 

پنج، سه و دو میلیون تومان هدیه واریز کرد.
 با این شرایطی که کروناست و مسابقه برگزار نمی شود، برنامه شما  �

برای المپیک توکیو چیست؟
مسابقات کسب سهمیه المپیک در ماراتن قرار بود از آذر برگزار شود؛ 
اما متأســفانه به خاطر تغییر جهــش کرونا تا به الان هیچ رقابتی برگزار 
نشــده اســت. بعید می دانم با این وضعیتی که وجود دارد، مســابقات 
ماراتن مثل گذشته با حضور ۳۰، ۴۰ هزار دونده برگزار شود. فکر می کنم 
تنها مسابقاتی را برای دونده های نخبه برگزار کنند تا سهمیه ها از طریق 
رنکینگ مشخص شود. در کل ۸۰ نفر از طریق رنکینگ سهمیه می گیرند 
که تا به الان ۳۰ نفر سهمیه شــان را قطعــی کرده اند. نفرات باقی مانده 
باید در مســابقات با هم رقابت کنند تا بر حســب رکوردهایی که دارند، 

جایگاه شان در رده بندی مشخص شود.
 وضعیت رکوردی شما چطور است؟ �

من که کار ســختی برای گرفتن ســهمیه دارم. رکــورد ورودی دوی 
ماراتن نســبت به بازی های المپیــک قبلــی (۲۰۱۶ ریودوژانیرو) هفت 

دقیقه پایین تر آمده و این کار را مشــکل می کند. رکورد ورودی الان دقیقا 
معادل رکورد دونده ای است که در المپیک ۲۰۱۶ مدال برنز گرفته است. 
هر کســی که برای المپیک توکیو ورودی بگیرد، شــانس مدال هم دارد. 
با این تمرین هایی که من در ایران می کنم، بعید اســت که بتوانم سهمیه 
را بگیــرم. با تمرین کردن در داخل نمی شــود کاری از پیش برد. من باید 
حداقل ســه، چهار ماهی در کنیا، کنار دوندگان پرقدرت کنیایی این کشور 
اردو بزنــم و تمرین کنم تا بتوانــم رکوردم را ارتقا بدهــم. من در ایران 
هیچ رقیبی ندارم. رکورد فعلی من دو ساعت و ۱۷ دقیقه و ۴۰ ثانیه است. 
در حالی که باید برای ورودی المپیک آن را به دو ســاعت و ۱۱ دقیقه و ۳۰ 

ثانیه برسانم.
 حالا چه زمانی به اردوی کنیا می روید؟ �

اردوی کنیا پول می خواهد و من هم دنبال اسپانســر هســتم. در این 
چند وقت اخیر در صفحه اینستاگرامم این موضوع را اطلاع رسانی کردم 
تا شــاید یک نفر پیدا شود حامی مالی ام شــود. البته چند نفری تماس 

گرفته اند؛ اما در حد حرف است و قطعی نیست.
 چرا اسپانســر؟ شــما تنها چهره مطــرح ماراتن ایران هســتید.  �

فدراسیون دوومیدانی چرا کاری برایتان نمی کند؟
این ســؤال را از خودشــان بپرســید. متأسفانه مســئولان فدراسیون 
دوومیدانی اصلا اهمیتی به رشته ماراتن نمی دهند. من سال گذشته در 
رقابت های قهرمانی آسیا برای اولین بار در تاریخ دوومیدانی ایران عنوان 
ششم را به دست آوردم. این بهترین نتیجه ماراتن ایران است. در المپیک 
قبل هم من به عنوان اولین نفر ســهمیه المپیــک را گرفتم. برای همین 
وقتــی این رفتارها را می بینم، اصلا به فدراســیون نرفتم که برنامه هایم 
را ارائه بدهم. چهار ســال قبلی با ریاست ضعیف مجید کیهانی، ناامید 
شدیم و توجهی به ما نکردند. الان هم مثل همان موقع دیده نمی شویم.

 خب این طور که نمی شود. شما دست کم باید به فدراسیون بروید  �
و به آنها بگویید که برنامه تان چیست؟

نمی روم؛ چون می دانم بی فایده اســت. الان حسن تفتیان، رکورددار 
دوی صد متر ایران است و ورودی المپیک را هم آورده؛ اما به او گفته اند 
کــه تنها نصف هزینه هایــش را می دهند. مابقــی اش را باید خودش از 

طریق اسپانسر تأمین کند.
 اما حسن تفتیان در این چند سال اخیر اصلا عملکرد قابل دفاعی  �

نداشته است.
به هر حال یک المپین هســت یا نه. هرچه باشــد، ســهمیه را گرفته 

است.
 ضمن اینکه هزینه های تفتیان در فرانسه خیلی سنگین است! �

بلــه خب. هزینه های اردوی او در فرانســه زیاد اســت. من با پنج تا 
شــش هزار دلار می توانم ســه ماه در کنیا اردو بزنم؛ امــا این رقم تنها 

حقوق یک ماه مربی حسن است.
 چرا به کمیته ملی المپیک نمی روید تا این مشکل را با آنها در میان  �

بگذارید؟
کســی در کمیته من را نمی شناسد. رئیس کمیته اگر من را از نزدیک 

ببیند هم من را نمی شناسد و متأسفانه این از ضعف آنهاست.
 کمیته به هر حال مرکز نظارت بر تیم های  �

ملی را دارد و این طور نیســت که دیگر شما 
را نشناسند!

ما در ایــران زندگــی می کنیــم. آنها اصلا 
نمی دانند ماراتن چند کیلومتر است. اگر از آنها 
بپرسی رشته ما چیست، فکر می کنند پیاده روی 
می رویــم و فقــط بدنمان را تــکان می دهیم. 

در حالی که ماراتن سمبل المپیک است.
 در نهایــت اگر بــه اردوی کنیــا بروید،  �

سهمیه را می گیرید؟
من تمام تلاشم را می کنم؛ اما باید حمایت 
شــوم. رنکینگ من الان ۲۵۰ است. اگر بتوانم 
در دو ساعت و ۱۴ دقیقه بدوم، در جمع ۸۰ نفر 
اول قرار می گیرم و ســهمیه را می گیرم. من در 
المپیک قبلی بــدون مربی و امکانات حرفه ای 

سهمیه گرفتم.
 حــدود ۲۰ کیلومتــر با نفــرات اول رفتم؛ 
اما به دلیل تغذیه اشــتباهی که در مســابقات 
داشــتم، بدنم دچار افت قند شد. اگر مثل بقیه 
دونده هــا مربی تغذیــه و امکانــات حرفه ای 
داشتم، این طور نمی شد. من اگر در المپیک ریو 
رکورد خودم را که دو ساعت و ۱۷ دقیقه است، 
تکرار می کردم، جزء ۲۰ نفر اول مســابقات قرار 
می گرفتــم. برای این المپیــک هم مربی ندارم 
و خــودم تمریــن می کنــم. مربــی ای که من 
می خواهم، ماهانه سه تا پنج هزار دلار حقوق 
می خواهــد که نه خودم می توانم آن را بدهم، 

نه فدراسیون می دهد.

محمد جعفر  مرادی، رکورددار دوی ماراتن ایران
کسى در کمیته المپیک من و رشته ام را نمى شناسد!

محمدجــواد آذری جهرمی شــاید متفاوت ترین وزیر 
کابینه دولت روحانی باشــد. فارغ از سن و سال کمش در 
بین وزرا، تیپ جوان پســندش هم از همان ابتدای وزارت 
تاکنون زیر ذره بین رفته است. البته شاید عمده تفاوت او با 
بقیه وزرا علاقه شدیدش به فوتبال باشد: هم یک هوادار 

متعصب و هم البته یک بازیکن آماتور.
شاید اولین باری که بحث فوتبالی بودن آذری جهرمی 
خیلی در رسانه ها بازتاب داشت، مربوط به تقابل دوستانه 
او و همکارانش با عده ای از خبرنگاران ورزشی در دیداری 
دوستانه در زمین چمن مصنوعی مجموعه پیام بود. آن 
زمان آذری جهرمی با لباس فوتبال مقابل خبرنگاران قرار 
گرفت تا نشان دهد به این رشته ورزشی علاقه مند است. 
البتــه او آن وقت، مثل الان بی پروا از تیم مورد علاقه اش 
حرف نمی زد و ســعی می کرد ســلیقه رنگی اش پنهان 
بماند. نهایت حرفی که آن زمان درباره علاقه اش نسبت 
به فوتبال گفت، این بود کــه در هیئت دولت با یکی، دو 
نفر درباره فوتبال کُری دارد. «آقای ســلطانی فر که خب 
طبیعی اســت فوتبالی باشــند. به غیر از ایشــان، آقایان 
ظریف و مونسان هم فوتبال دوست هستند و با هم کُری 
داریم». رفته رفتــه آذری جهرمی علاقه رنگی اش را بروز 
داد و در فضای مجازی با استوری و توییت های مختلف 
نشان داد که طرفدار پرسپولیس است. او البته در فضایی 
دوستانه وارد کری خوانی با هواداران استقلال در فضای 
مجازی هم شد و بعضا به پیام هواداران مختلف استقلال 
هم واکنش نشان می داد. رفتن به ورزشگاه برای تماشای 
بازی پرسپولیس و حمایت از تیم سرخ پوشان تهرانی در 
فضای مجازی او را تبدیل به یکی از دو آتشــه های سرخ 
کرده بود. حمایتش از پرســپولیس آن قدر پررنگ شد که 
بالاخره صدای هواداران باشگاه استقلال درآمد. عده ای از 
آنها، زمانی که تیمشان نتیجه لازم را نمی گرفت و قانون 

منــع ورود خارجی ها به فوتبال ایران هم تصویب شــد، 
جلوی مجلس اعتراض کردند و دســت آخر به سردادن 
شعار علیه آذری جهرمی پرداختند. اتفاقی که نه گسترده 
بود و نه اینکه بازتاب چندانی داشت. هرچه بود، به نظر 
می رسید هواداران اســتقلال از اینکه وزیر دولت رسما و 

علنی برایشان کری خوانی می کند، ناراحت بودند.
وضعیت بــرای آذری جهرمی و علاقــه فوتبالی اش 
زمانی بیشتر به هم ریخت که از عادل فردوسی پور حمایت 
کرد. شــاید بتوان گفــت وزیر جوان در راســتای فوتبال، 
درست از همان فینال لیگ قهرمانان آسیا در لیست سیاه 
عده ای از نمایندگان مجلس قــرار گرفت! ماجرا مربوط 
به وقتی است که مشخص شــد عادل فردوسی پور قرار 
است فینال لیگ قهرمانان آســیا را از طریق لایو صفحه 
ایسنتاگرام AFC گزارش کند. آذری جهرمی با انتقادی تند 
و البتــه کنایه هایی تندتر، مخالفان عادل فردوســی پور را 
«تنگ نظر» خواند و بعد از مردم درخواست کرد از دانلود 
پرحجم در زمان فینال لیگ قهرمانان آسیا خودداری کنند 
تا علاقه مندان بیشتری بتوانند گزارش عادل فردوسی پور 
در فینال لیگ قهرمانان آسیا را ببینند. «هر وقت مسابقه 
فوتبال مهمی برگزار می شــد، ترافیک بین الملل اینترنت 
ایران بــه نصف زمان عادی می رســید و ترافیک داخلی 
ایران تقریبا دوبرابر می شــد. لنــز و فیلیمو و آنتن و تیوا و 
نماوا و روبیکا و... به خوبی پاســخ گوی نیاز مردم بوده و 
هستند. می شد امروز هم پلتفرم های ایرانی رکورد بزنند؛ 
امــا برعکس به دلیل برخی تنگ نظری هــا که می دانید، 
ساعات دشــواری به لحاظ ترافیکی برای شبکه اینترنتی 
کشــور پیش رو خواهیم داشــت. ما تلاشــمان را به کار 
می گیریــم تا با اهمیت دادن به انتخاب شــما، همراه تان 
باشیم». این صحبت ها مشخصا به مذاق عده ای خوش 
نیامد و بعدها مشــخص شد که دســتوری صادر شده تا 

زمان پخش فینال لیگ قهرمانان آســیا سرعت اینترنت، 
به ویژه درباره یک اپراتور خاص، کاهش پیدا کند! موردی 
که مجــددا بــا واکنــش آذری جهرمی روبه رو شــد. او 
فردای بازی، با نوشــتن نامه ای به مجموعه تحت امرش 
درخواســت کرده بود مقصر اختــلال اینترنت زمان لایو 
عادل فردوســی پور سریعا و تا ۴۸ ساعت مشخص شود. 
آن نامه، شایعه کند شدن عمدی اینترنت در زمان پخش 

بازی را قوت بخشید.
حمایت آذری جهرمی از عادل فردوســی پور زودتر از 
آنچه تصور می شد، با واکنش نمایندگان مجلس روبه رو 
شد. ســیدکاظم دلخوش، سخنگوی کمیسیون حقوقی 
و قضائی مجلس، نســبت به اظهارات وزیر جوان جبهه 
گرفت و در تذکری شــفاهی در جلسه علنی مجلس به 
آذری جهرمی تاخت: «روز ۲۹ آذر در شرایطی که کشور و 
رسانه های داخلی به دلیل تحریم های ظالمانه آمریکا در 
یک بازی سیاسی از طرف کنفدراسیون آسیا مورد تحریم 
ناجوانمردانه قرار گرفته بودند تا پازل تحقیر ملی را بعد 
از محرومیت ناجوانمردانه بازیکن تیم پرسپولیس تکمیل 
کنند، متأسفانه شاهد هجوم و ظلم به رسانه های داخلی 
بودیم که جبهه ملی تشــکیل داده بودند. رســانه های 
داخلی در تلاش بودند تا مخاطبان فوتبال دوست را بدون 
هیچ دغدغه ای به تماشــای بــازی فینال لیگ قهرمانان 
آســیا ببرند؛ اما وزارت ارتباطات و فنــاوری اطلاعات با 
بی توجهــی در تقویت رســانه های اینترنتــی و داخلی 
به عنوان یکی از ارکان شــبکه ملی ارتباطات خودش را 
در حد یــک تبلیغاتچی پلتفرم های خارجــی تنزل داد. 
متأســفانه ایــن موضوع باعــث ضربه به وحدت شــد؛ 
آن هم در شــرایطی که باید از اتحاد رســانه های داخلی 
و بازیکنــان فوتبــال در مقابل دشــمنان حمایت کنیم. 
مردم می توانســتند بر روی اینترنت داخلی و با استفاده 

از پلتفرم های بومی به تماشــای مســابقه بپردازند؛ اما 
این حق الناس نادیده گرفته شــده؛ بنابراین خواهشمندم 
هیئت رئیســه مجلس و وزارت ارتباطــات درباره تضییع 
حقوق مردم و منافع داخلی و ملی توجه داشته باشند». 
تیره شدن ارتباط عده ای از نمایندگان با آذری جهرمی، در 
ماه های اخیر، می تواند دلایل زیادی داشــته باشــد؛ ولی 
با توجه به اشــاراتی که به تازگی آذری جهرمی داشــته، 
به نظر می رســد داستان حمایتش از عادل فردوسی پور، 
یکی از دلایل قوی جریان جدیدی باشد که علیه او اقدام 
کرده اســت. محمدجواد آذری جهرمی غیرمستقیم در 
برنامه زنده تلویزیونی «تیتر امشــب» که دو شــب قبل 
پخش شد، اشــاره کرد و گفت: «مدتی قبل یک گزارش 
ورزشی پخش شــد، مردم دوست داشتند این گزارش را 
در شبکه داخلی خودمان و با گزارش مجری محبوبشان 
(عادل فردوســی پور) بشــنوند؛ اما این اتفاق رخ نداد. با 
همین تصمیم در حالی که می شــد ایــن برنامه ترافیک 
داخلی باشد؛ اما در شبکه خارجی پخش شد و ترافیک 
خارجی را به خود اختصاص داد. همیشه با بستن فضای 
مجازی نمی توان به نتیجه دلخواه رسید، گاهی چاره کار 
آزاد کردن فضا اســت. پهنای باند یک مســئله دستوری 
نیســت که به مــردم بگوییم چه چیزی مصــرف کنند، 
مصرف به ذائقه افراد برمی گردد و نمی توان به کسی زور 

کرد که چه چیزی مصرف کند».
وزیر ارتباطات گفت: «درباره پهنای باند، دو شکل نگاه 
وجود دارد. برخی می گویند دولت پهنای باند را افزایش 
ندهد؛ چون بخش فرهنگی به تناسب آن ارتقا پیدا نکرده 
اســت. عده ای می گویند کاری به فرهنگ نداشته باشیم 
و پهنای باند را بدون درنظر گرفتن این شــاخصه توسعه 
بدهیم. تشــکیل مرکــز ملی به این  دلیل بوده اســت که 

در این باره تصمیم بگیرد».

آذری جهرمی  چوب حمایت  از 
عادل فردوسی پور  را  می خورد؟

سه شنبه ۱۴ بهمن
ولورهمپتون – آرسنال ۲۱:۳۰

منچستریونایتد – ساوتهمپتون ۲۳:۴۵
دورتموند – پادربورن ۲۳:۱۵

اینتر – یوونتوس ۲۳:۱۵

برنامه


